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CONCEPTVERSLAG VAN DE OPENBARE VERGADERING D.D. 24 JANUARI 

2008 VAN DE COMMISSIE SAMENLEVING HAARLEM 

 

Aanwezige leden en plaatsvervangende leden: 

de heren Azannay (GL), Buys (VVD), Elbers (SP), Hagen (VVD), Pen (CDA), Schouten 

(Partij Spaarnestad), Vreugdenhil (CU-SGP) en de dames De Jong (GL), Keesstra-Tiggelman 

(CDA), Kropman (PvdA) 

 

Afwezig: de heer Bawits en de dames Lodeweegs, Özogul en Van Zetten 

 

Mede aanwezig: de heren Mulder (voorzitter), Divendal (wethouder) en de dames Van der 

Molen (wethouder), Taets van Amerongen-Ingram (secretaris), Verbeten (Notuleerservice 

Nederland) 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

 

De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet allen welkom. Mededelingen: 

- De discussiebijeenkomst over het welzijnswerk wordt gehouden op 20 maart 2008 en 

voorbereid door de heer Hagen en mevrouw Lodeweegs. De commissie ontvangt op 

termijn een gedetailleerde opzet. 

- De commissie heeft de actielijst en jaarplanning ontvangen. Men wordt verzocht 

hierop te reageren voor 31 januari 2008. 

- De commissie heeft een brief van wethouder Van der Molen ontvangen over het 

bestedingsvoorstel kadergelden. Behandeling vindt plaats in de 

commissievergadering van 14 februari 2008. 

 

Mevrouw Kropman zegt dat de discussiebijeenkomst over het welzijnswerk van invloed kan 

zijn op het prestatieplan van Dok. 

De heer Hagen merkt op dat de discussiebijeenkomst een fundamenteel karakter zal hebben. 

Hij stelt voor om de effecten niet direct te vertalen, maar hun beslag te laten hebben op de 

toekomst. Concrete punten voor Dok kunnen in de vorm van bijsturing in de prestatieplannen 

opgenomen worden. 

 

2. Spreektijd voor belangstellenden 
 

Er zijn geen insprekers. 

 

3. Vaststellen agenda 
 

Als wethouder Divendal niet bij de behandeling van agendapunt 7 aanwezig is, dan zal de behandeling van  

het agendapunt aangehouden worden. 

 

De agenda wordt conform vastgesteld. 

 

4a. Conceptverslag van de commissie Samenleving d.d. 20 december 2007 

 

Mevrouw De Jong vraagt naar het overzicht van het totale aantal inburgeraars en het aantal inburgeraars dat 

op traject of geïndiceerd is. 

Wethouder Van der Molen zal de beantwoording schriftelijk afdoen. 

 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

4b. Conceptverslag van de commissie Samenleving d.d. 10 januari 2008 
 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
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5. Inventarisatie rondvraag en mededelingen voor leden en collegeleden 
 

Rondvraag: PvdA en CU-SGP. 

 

Wethouder Divendal deelt mee dat Prisma vorig week geopend is. Maandagavond heeft een conflict 

plaatsgevonden tussen de bezoekers en de nieuwe jongerenwerkers. Prisma zal aanstaande zaterdag 

gewoon opengaan. 

  

6. Dialoog en Binding in Haarlem 
 

Mevrouw Sikkema spreekt in namens SAMS. De commissie ontvangt haar bijdrage op papier.  

 

De heer Pen vraagt naar de visie van SAMS op eerwraak. 

Mevrouw Sikkema heeft hier nog niets mee gedaan, maar zij vindt dit een interessant punt. Het college kan 

een verzoek tot advies indienen. 

 

De heer Elbers vraagt of het coalitieprogramma van invloed is op de adviesaanvraag. 

Mevrouw Sikkema zegt dat SAMS een aantal jaar geleden een advies heeft gegeven over wonen, waarbij 

SAMS geadviseerd heeft om niet te veel te sturen op spreiding. Het nieuwe college heeft daar nog niets 

mee gedaan. 

De heer Hagen merkt op dat SAMS gevraagd en ongevraagd advies kan geven, zodat het collegeprogramma 

niet kaderstellend kan zijn voor het advies. 

 

Wethouder Van der Molen licht toe dat het stuk niet vastligt, maar uitgebreid kan worden met voorstellen 

van het college. 

 

Mevrouw Kropman vindt de reactietermijn van het college absurd. De reactie van het college is doorspekt 

met onderzoeksvoorstellen en verkenningen. Er is al veel bekend en zij pleit ervoor om nu aan de slag te 

gaan. Het diversiteitbeleid van de gemeente kan hierin een belangrijke rol spelen. Het college stelt voor 

om zich in de loop van 2008 te beraden op verdere adviesvragen. Hoe lang duurt dit? 

 

Mevrouw De Jong is het eens met de PvdA. Niet meer onderzoeken, maar doen. De visie op de 

jeugdproblematiek is inmiddels bekend en er zijn veel goede ideeën op internet te vinden. Los van 

eerwraak mist zij de positie van allochtone mannen. Haarlem kan trots zijn op wat er al gebeurt, met alle 

inzet van burgers en zelforganisaties. 

 

De heer Pen pleit ervoor dat er actiever gebruikgemaakt wordt van alle netwerken. Het lijkt hem nuttig dat de 

raad actief meedoet aan de rondetafelgesprekken. Wat komt er uit de bevolking zelf? Hij hoopt dat 

SAMS het onderwerp eerwraak durft op te pakken. Wanneer gaat de gemeente iets doen met 

kansenzones en bedrijfsverzamelgebouwen? De vraag over allochtonenparticipatie verbaast hem, 

aangezien hier in den lande veel onderzoek naar is gedaan. 

 

De heer Hagen heeft met belangstelling kennisgenomen van het advies van SAMS en de reactie van het 

college. In discussies over deze materie komt een soort slachtoffertoon naar voren, waarbij een groep 

mensen van mening is dat zij het slachtoffer zijn van de maatschappij of ‘de anderen’ en de overheid 

daarvoor een oplossing moet zoeken. Ook het rapport is niet geheel vrij van deze slachtoffertoon. Er 

moet meer uitgegaan worden van zelfredzaamheid en de betrokkenheid van de eigen groep. Binnen grote 

delen van de gemeenschap wordt met schaamte gekeken naar de aanpak. Het advies van SAMS en de 

reactie van het college blijven aan de oppervlakte.  

De heer Azannay vindt dat er gesprekken met burgers in de wijk moeten plaatsvinden, maar het zijn altijd 

sleutelfiguren die de orde bepalen. Pappen en nathouden is voorbij. Daarom moet de gemeenschap een 

podium krijgen om te praten. 

De heer Hagen is het eens met deze analyse, maar Dialoog en Binding gaat over het overbruggen van kloven. 

Hij vraagt zich af of de bruggen voldoende benoemd worden, aangezien de bruggen die het college biedt 

een vorm van pappen en nathouden zijn. Het gaat redelijk goed in Haarlem, ondanks enige incidenten. 



Conceptverslag van de vergadering 

commissie Samenleving van 24 januari 2008  - 3 - 

De heer Azannay merkt op dat voorkomen moet worden dat de incidenten uit de hand lopen. 

De heer Hagen wil scherper hebben waarover de dialoog moet gaan. De reactie van het college is in de eerste 

plaats een lofzang op het eigen beleid. Het rapport is een goede start, maar de analyse moet dieper ingaan 

op de knelpunten die overbrugd moeten worden. Daarbij dient een sterk beroep gedaan te worden op de 

eigen verantwoordelijkheid van burgers. 

 

De heer Elbers onderschrijft de reactie van het college, maar die is niet voldoende om integratie te 

bevorderen. Vraagstukken op het gebied van onderwijs en huisvesting mogen niet uit het oog verloren 

worden. Onder immigranten, jongeren, meiden en verenigingen vindt een sterke dialoog plaats. Om 

verder te komen, moet men rechtstreeks contact leggen met deze rolmodellen, zodat zij kunnen 

integreren en participeren op allerlei vlakken in de maatschappij. Tot op heden is dat niet gebeurd.  

De heer Hagen kan zich hier niet geheel in vinden, aangezien er genoeg voorbeelden zijn van mensen die 

wel participeren. 

De heer Azannay zegt dat het van twee kanten moet komen. Men moet ook de ruimte krijgen om te 

participeren. 

 

De voorzitter stelt voor om de discussie te beperken tot een reactie op de vragen van het college. 

 

De heer Hagen doet het tegenvoorstel om agendapunt 7 aan te houden en dit onderwerp uit te discussiëren. 

De commissie gaat hiermee akkoord. 

 

De heer Elbers vervolgt met te zeggen dat hij de antwoorden van het college op het advies van SAMS goed 

vindt. Hij benadrukt de problemen in Schalkwijk. Als de kloof tussen Nederlandse en migrantengroepen 

niet kleiner wordt, dan is alles tevergeefs. Het beste beleid is dat er meer goedkope en goede woningen 

komen en een betere afstemming tussen onderwijs en werk. 

 

De heer Pen roept de commissieleden op om in tweede termijn met concrete voorstellen te komen. 

 

De heer Schouten vindt vijftien maanden om een antwoord te formuleren veel te lang. Hij is blij met de 

adviezen van SAMS, maar dit advies kent veel open deuren. Veel knelpunten overstijgen de lokale 

politiek. Vanaf pagina 16 wordt het advies echt interessant. Hij beveelt de initiatieven die tot een dialoog 

kunnen leiden van harte aan. 

 

De heer Vreugdenhil is blij met het advies en de reactie van het college, hoewel de accenten wat hem betreft 

anders gelegd hadden kunnen worden. Hij is blij met de zaken die al gedaan worden. Wellicht kan 

coaching meer gestimuleerd worden. Ook gezinsondersteuning zou breder uitgevoerd moeten worden. Er 

moeten goede accommodaties gecreëerd worden. Daarnaast zijn meer middelen nodig voor het 

jeugdbeleid. De raad moet hierin zijn verantwoordelijkheid nemen. 

 

Wethouder Van der Molen is blij met de discussie. Zij kijkt uit naar de rondetafelgesprekken, die wat haar 

betreft overal kunnen plaatsvinden. Het heeft veel prioriteit om allochtonen betrokken te krijgen. Zij wil 

samen met SAMS, de raad en het college bekijken hoe dit gerealiseerd kan worden. De reactie van het 

college op het advies van SAMS heeft te lang geduurd en zal in de toekomst sneller komen. Zij wil met 

ouders uit de allochtone samenleving praten om te kijken waar de problemen liggen. De 

wijkcontactvrouwen komen thuis bij gezinnen met problemen. Zij is voornemens om een 

onderzoeksopdracht over eerwraak bij de SAMS neer te leggen. Dialoog en Binding is echter gericht op 

overbrugging. In het convenant met het onderwijs is opgenomen dat gekeken wordt naar de verdeling 

tussen zwarte en witte scholen. Wethouder Divendal is bezig met een brede aanpak voor jongeren. Zij 

hoort het signaal dat doorgegaan moet worden met Dialoog en Binding, waarbij minder onderzocht en 

meer gedaan moet worden. Niet meer kletsen, maar aan de slag gaan. Er is inmiddels een platform voor 

allochtone ouders opgericht. De prijsvraag stimuleert mensen om hierover na te denken en levert gratis 

adviezen op.  

De heer Azannay is bang dat de grote vissen alles bepalen voor de kleine visjes.  

Wethouder Van der Molen zal het hier met de SAMS over hebben. Zij is het niet eens met de 

slachtoffertoon. Er ligt een aantal adviezen om de mannen te betrekken. Wellicht kan dit een onderwerp 
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voor de rondetafelgesprekken zijn. Het college heeft een allochtoon rolmodel uitgenodigd om zitting te 

nemen in de raad van toezicht van de bibliotheek. 

 

De heer Elbers zegt dat tijdens de werkconferentie Schalkwijk het voorstel is gedaan om ruimte te creëren 

voor startende ondernemers. Hoe staat het hiermee? 

De ambtenaar zal de reactie naar de griffie mailen.  

 

2
e
 termijn 

 

De heer Hagen merkt op dat ‘de dialoog’, dus met elkaar in gesprek raken met de bedoeling er allebei beter 

van te worden, een westers concept is. Hij pleit ervoor om diverse prijzen uit te reiken in plaats van een 

grote prijs. Hij doet zes concrete voorstellen: 

- Het moet voor iedereen helder zijn dat wanneer men door middel van het dragen van kleren 

benadrukt dat men anders is, het lastig is om erbij te horen. 

- er moet voorkomen worden dat waarden die in het doordeweekse onderwijs geleerd worden, in 

‘weekendonderwijs’ tenietgedaan worden. 

- Op middelbare scholen moeten alle leerlingen les krijgen in sociologie, zodat men leert waar 

culturele verschillen vandaan komen. 

- Het is een idee om 25 Haarlemmers met een oer-Hollandse achternaam te selecteren en deze mensen 

hun stamboom te laten uitzoeken om te bekijken hoeveel jaar het duurt voordat er buitenlandse 

invloeden optreden. 

- Er moet veel aandacht en geld besteed worden aan emancipatie. 

- Er moet veel aandacht en geld besteed worden aan taalachterstanden. 

 

Mevrouw De Jong merkt op dat dé allochtoon en dé Nederlander niet bestaan. Het gaat om 

jeugdproblematiek, wat onder alle lagen van de bevolking voorkomt. Integratie begint met emancipatie. 

Dat vindt in eerste instantie plaats in eigen kring, maar daarna moet er een stap naar buiten gemaakt 

worden. Participatie heeft gesprek nodig. Volkstuintjes zijn de plek waar allochtonen en autochtonen 

elkaar ontmoeten. Ook les in sociologie kan een bijdrage leveren, waarna uitgelegd kan worden waarom 

mensen bepaalde dingen doen. 

 

Mevrouw Kropman ziet reikhalzend uit naar een aantal voorstellen. Zij kan zich vinden in lesgeven in 

sociologie en in emancipatie, ook van mannen. Zij vindt het belangrijk dat jongeren meedoen aan de 

maatschappij door naar school te gaan en te werken. 

 

De heer Elbers vindt het geweldig als het interculturele huis in Schalkwijk gerealiseerd wordt. Ook het 

Reinaldahuis speelt een belangrijke rol. Het is goed dat mensen gezamenlijk aan een probleem werken. 

De initiatieven vanuit de bevolking moeten ondersteund worden.  

De heer Azannay merkt op dat de initiatiefnemers op een gegeven moment ook een handreiking vanuit de 

samenleving moeten krijgen. De voorzitter van de moskee heeft tijdens een bijeenkomst gezegd ‘een 

beetje moet te doen zijn’. 

De heer Elbers zegt dat de voorzitter dit zei na het geweldige voorstel te hebben gedaan om alle moskees 

open te stellen tijdens het vertonen van de film van Wilders. Als mensen met vraagstukken zitten, dan 

moet daar iets aan gedaan worden. Hij hoopt dat de belangrijkste punten, namelijk onderwijs en 

huisvesting, nu concreet opgepakt worden. De volkstuintjes vormen een eyeopener. De analyse van 

Dialoog en Binding over de mogelijkheden en kansen, maar ook over de moeilijkheden, moet leiden tot 

een algemeen beleid op onderwijs, huisvesting en werk.  

 

De heer Pen complimenteert de wethouder met de manier waarop zij hierin staat. De kleine stapjes leiden tot 

een groter perspectief. De minister van Onderwijs vindt dat er zeven dagen per week rekenen en taal 

moet plaatsvinden als mensen een achterstand hebben.  

De heer Kropman zegt dat het niet om huiswerkbegeleiding gaat, maar om het verbieden van religieus 

onderwijs. 
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De heer Pen heeft het niet over het verbieden van religieus onderwijs, maar over begeleiding van kinderen 

die een onderwijsachterstand hebben. Er moeten concrete voorstellen komen, waarvoor extra geld 

beschikbaar gesteld moet worden.  

De heer Elbers zegt dat veel voorstellen een landelijke dekking hebben. 

De heer Pen wil graag concrete voorstellen zien van de gemeente, winkeliers, corporaties en dergelijke om 

wijken vooruit te krijgen. 

De heer Elbers vindt het uitermate belangrijk om aan te sluiten bij een idee om een bazaar te vestigen.  

De heer Pen zegt dat dergelijke initiatieven niet lukken als de gemeente geen geld beschikbaar stelt. 

 

De heer Vreugdenhil vindt dat iedereen zich anders kleedt en eigen waarden heeft. 

De heer Hagen zegt dat dit als een probleem ervaren wordt en het dus benoemd moet worden. 

De heer Vreugdenhil vindt dat men ruimhartig moet zijn. Wat zegt een stamboom? Men moet contacten en 

opvoedende elementen stimuleren. Op buurtniveau moeten de mensen dichterbij elkaar komen. Ten 

aanzien van scholing en arbeid moet een goed beleid gevoerd worden. De Nederlandse samenleving is te 

makkelijk geweest door kinderen alles zelf te laten uitzoeken, terwijl zij een bepaalde begeleiding nodig 

hebben. Dat betekent dat de gemeente meer middelen moet inzetten. De UPC-gelden kunnen prima 

ingezet worden voor de kwetsbare en zwakkeren in de samenleving. 

 

Wethouder Van der Molen heeft in eerste termijn haar inzet duidelijk gemaakt. Zij adviseert om over de 

verschillende onderwerpen te praten in de diverse commissies. Er gebeurt al ontzettend veel. Er komen 

rondetafelgesprekken, er wordt bekeken hoe de allochtonen in de wijk betrokken kunnen worden, er zijn 

veel initiatieven, er is een moedercentrum, de contactvrouwen zijn weer aan de slag et cetera. 

De heer Azannay zegt dat dergelijke initiatieven belangrijk zijn. Hij is groot voorstander van een 

multifunctioneel centrum, maar wil graag van de bevolking zelf horen wat zij hiervan vindt. 

De heer Hagen vraagt wat deze bespreking heeft opgeleverd. Hij pleit ervoor om een samenhangend verhaal 

over Dialoog en Binding naar de raad te sturen, omdat hij bang is dat het onderwerp anders 

ondergesneeuwd raakt. 

Wethouder Van der Molen is het ermee eens dat er minder onderzoeken en meer concrete stappen moeten 

komen. Zij is niet bang dat Dialoog en Binding uit het zicht verdwijnt en zou daarom geen extra werk 

willen creëren door opnieuw alle initiatieven op papier te zetten.  

De heer Elbers vult aan dat het de taak van de gemeenteraad is om eens per jaar over integratie te praten. 

 

7. Voortgangsnotitie 2007-2008 Kiezen voor jeugd, integraal jeugdbeleid Haarlem 
 

Het agendapunt wordt aangehouden. 

 

8. Rondvraag 

 

Mevrouw Kropman zegt dat tijdens de presentatie van Dock een aantal vragen naar voren is gekomen. Moet 

er meer geld bij Dock om de prestatie te volbrengen en zo ja, hoeveel en met welk doel? Het 

jongerenwerk in Noord is van Radius naar welzijnscentrum Zuid gegaan. Is het geld overgeheveld naar 

Zuid? Wat doet de gemeente aan de financiële problemen van Dock? 

Wethouder Van der Molen zegt dat Dock geen extra geld nodig heeft. Zij is niet op de hoogte van financiële 

problemen. De vragen zullen schriftelijk afgedaan worden. 

Mevrouw Taets van Amerongen-Ingram zal achter de presentatie van Dock aan gaan. 

 

Mevrouw Kropman zegt dat er in Haarlem hoogopgeleide vluchtelingen zijn die met een verkorte opleiding 

zo aan het werk kunnen. Is de wethouder bekend met regelingen voor deze vluchtelingen om naast hun 

uitkering toch te kunnen studeren? Uit een voorbeeld blijkt dat het ontbreekt aan maatwerk. 

Wethouder Van der Molen zegt dat er een apart bureau is voor hoogopgeleide vluchtelingen, zodat zij direct 

naar werk geleid kunnen worden. Zij verzoekt om het specifieke geval bekend te maken.  

Mevrouw De Jong vult aan dat er landelijke regelingen zijn om hoogopgeleide vluchtelingen met een beetje 

bijscholing snel hun oorspronkelijke beroep te laten uitvoeren. 
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De heer Vreugdenhil merkt op dat een inwoonster brieven over de Wmo krijgt, die gericht zijn aan haar in 

1989 overleden echtgenoot. 

 

9. Agenda komende commissievergadering(en) 
 

De voortgangsnotitie 2007-2008 Kiezen voor jeugd, integraal jeugdbeleid Haarlem wordt op 14 februari 

2008 behandeld. 

 

10. Sluiting 
 

De voorzitter sluit de vergadering om 22.00 uur. 


